
   ساحلي با بوي تعفن! 
وجود دريا و س��احل همواره يكي از امتيازات ويژه 
براي شهرهاي ساحلي محسوب مي شود كه نقش 
مؤثري را در توسعه و رونق صنعت گردشگري ايفا 
مي كند. اما شهر بندرعباس نه تنها نتوانسته از اين 
نعمت خدادادي آنگونه كه بايد به��ره ببرد، بلكه 
وجود انواع و اقسام زباله ها و پسماندهاي آبزيان و 
پساب هايي كه از فروش و عرضه ماهي ها در برخي 
قسمت هاي ساحل توليد مي شود، نواحي ساحلي 

را به زباله دان متعفني تبديل كرده است.
 عدم جمع آوري مكانيزه زباله ها از س��طح ش��هر 
بندرعباس يكي از معضلاتي اس��ت كه س��اكنان 
اين شهر همواره با آن دست به گريبان بوده اند به 
ويژه زماني كه مسافران بسياري از شهرهاي دور و 
نزديك راهي بندر عباس مي شوند. انباشته شدن 
انواع زباله ها و پس��ماندها در نواحي مركزي شهر 
و در ساختمان هاي مخروبه يا نيمه ساز و متعفن 
بودن مناطق مس��كوني كناره هاي س��احل جزو 
دغدغه هاي چند سال اخير ش��هروندان بوده كه 
با وجود پيگيري ها و اعتراضات مردم همچنان پا 
برجا مانده است.  عرضه و فروش ماهي و آبزيان در 
برخي مناطق ساحلي و توليد آلودگي و بوي تعفن 
در اين مناطق يكي از معضلات اخير در بندر عباس 
است؛ مشكلي كه قرار بود با احداث مكاني جديد و 
استاندارد به عنوان بازار ماهي فروشان براي هميشه 

برطرف شود.  
به همين منظور بهمن ماه سال 90 پروژه احداث بازار 
ماهي فروشان با 300 باب غرفه و 300 پاركينگ براي 
ساماندهي دستفروشان ماهي فروش حد فاصل اسكله 
شهيد حقاني و اسكله پشت شهركلنگ زني شد. قرار 
بود كنار بازار مذكور پارك تفريحي نيز ايجاد شود. اما 
پس از گذشت يك سال دانشگاه علوم پزشكي، محيط 
زيست و دامپزش��كي هرمزگان نسبت به اين مكان 
انتقاد كردند و خواستار توقف اين پروژه شدند! چراكه 
معتقد بودند احداث بازار ماهي فروشان در كنار پارك 
بازي علاوه بر ايجاد بوي تعفن سبب پخش ويروس 
به وسيله پس��ماند هاي ماهي براي افراد مي شود و 
نه تنها معضل و مشكلات فراوان و بهداشتي مكان 
قديم فروش و عرضه آبزيان در ضلع غربي پشت شهر 
برطرف نمي شود بلكه ساخت مكان جديد، در آينده 

شهر را با مشكلات بيشتري مواجه مي كند!
مسئولان دانشگاه علوم پزشكي هرمزگان با بيان 
اينكه ساحل محل تفرجگاه ش��هروندان است و 
دليلي ندارد در جايي كه ساحل و دريا هست آبزيان 
عرضه و فروخته شوند مخالفت و نارضايتي خود را 
از نامناسب بودن جايگاه ساخت بازار ماهي فروشان 
در نوار ساحلي پشت شهر اعلام كردند و خواستار 
ايجاد مناظري زيبا در ساحل اين شهر توريستي 
ش��دند!   به هر حال اين پروژه هم همچون ديگر 
پروژه هاي اين ش��هر همچنان بلاتكليف مانده و 
اهال��ي بندر عباس هنوز نمي دانن��د مي توانند به 
احداث اين بازار و داشتن شهري زيبا و در خور شأن 

و منزلتشان اميد داشته باشند يا خير؟
البته چندي پيش معاون سياسي و امنيتي استاندار 
هرمزگان با بيان اينكه اگر در انجام پروژه اي احساس 
شود كه اين پروژه به شهروندان آسيب وارد مي كند 
بايد در س��ريع ترين زمان ممكن پ��روژه متوقف 
شود اعلام كرد: ش��هرداري بايد با توجه به نظرات 
كارشناسي شده از سوي مسئولان بهداشتي استان 
و محيط زيست با رعايت و پيش بيني تمامي موازين، 
اين طرح را به اتمام برس��اند و اگر دس��تگاه هاي 
مربوطه نظر خود را اعلام و با دلايل قاطع نامناسب 
بودن اين پروژه را اعلام كردند با حكم دادس��تاني 

جلوي كار گرفته مي شود!

   فاضلاب؛ گره پيچ و تاب دار بندرعباس 
 نزديك به يك دهه است كه شهر بندرعباس به طور 
جدي با مشكل فاضلاب شهري روبه روست و انگار 
نتيجه تكرار مكرر اين مشكل در رسانه ها، جلسات 
و بازديد هاي مسئولان استاني و حتي كشوري فقط 
كم شدن حساس��يت و عادت به گفتن و شنيدن 
از اين معضل شده اس��ت.  بيش از نيمي از مناطق 
شهر بندرعباس فاضلاب ندارد و آب فاضلاب هاي 
شهري از طريق جوي و كانال كشي به خليج فارس 
مي ريزد. البته كانال هايي كه از معابر اصلي و از ميان 
خيابان هاي شهر مي گذرد و مش��اهده آلودگي و 
استش��مام بوي بد آن به منظره هميش��گي شهر 
تبديل شده است. علاوه بر آن نزديك به 70درصد 
از بافت شهري بندرعباس فرسوده بوده و فاضلاب 
واحدهاي مسكوني و تجاري وارد جوي هاي كنار 
خيابان ها مي ش��ود!   با وجود اينك��ه بارها درمورد 
تهديدات زيست محيطي كانال هاي روباز فاضلاب 
شهري هشدار داده شده اما اين مسئله در بندرعباس 
بدون توجه ب��ه عواقب جبران ناپذي��ر آن كماكان 
ادامه دارد. ش��يوع انواع بيماري ها و تهديد سلامت 
شهروندان در اثر عبور اين گندابه از ميان خيابان هاي 
شهر و آلودگي شديد زيست محيطي به خاطر ريخته 
شدن اين آب ها به دريا از جمله مواردي است كه با 
تمام حساسيتش در ميان بي مسئوليتي ها گم شده 

است و با وجود اينكه حتي به عنوان يكي از مهم ترين 
دغدغه ها و مطالبات مردم طي چهار سفر دوره اي 
هيئت دولت به اين استان، با رئيس جمهور هم در 
ميان گذاش��ته ش��ده اما همچنان بلاتكليف مانده 
است! بنا به گفته رئيس ش��وراي شهر بندرعباس 
اعضاي اين شورا نزديك به هفت سال است كه پيگير 
اين موضوع هستند اما مسئولان امر، نبود اعتبارات 
را اساسي ترين مشكل در اجراي عمليات فاضلاب 
شهري مناسب عنوان مي كنند!   علاوه برآن به دليل 
لايروبي نشدن اين كانال ها در هنگام بارش برف و 
باران، معابر دچار آبگرفتگي شديد شده و مشكل 
ساكنين اين شهرچند برابر مي شود.  اين در حالي 
است كه سازمان حفاظت محيط زيست به عنوان 
متولي ورود آب هاي جاري به دريا و اداره كل آب و 
فاضلاب استان هرمزگان براي رفع مشكل فاضلاب 
اين شهر همچنان سكوت كرده اند و حتي خود را 

ملزم به پاسخگويي دراين مورد نمي دانند!
  حركت لنگان ناوگان اتوبوسراني 

يكي از عمده مش��كلات اهالي بندرعباس در حال 
حاضر نياز به وس��ايل حمل و نقل عمومي اس��ت 
كه همچون ديگر خدمات ش��هري نتوانسته پا به 
پاي رش��د جمعيت، توس��عه يابد. از اين رو مردم 
بندرعباس در طول روز با چالش هايي چون ترافيك 
سنگين در خيابان هاي اصلي و فرعي شهر و انتظار 
طولاني مدت براي اس��تفاده از اتوبوس و تاكس��ي 
روبه رو هستند. با وجود اينكه اس��تفاده از وسايل 
حمل و نق��ل عمومي به عنوان يك��ي از مؤثرترين 
راهكارهاي كاهش ترافيك در ش��هر همواره مورد 
تأكيد بوده اس��ت اما به دليل فرسوده بودن بخش 
عمده اي از اتوبوس ها، كم ب��ودن تعداد اتوبوس به 
نسبت جمعيت شهر و همچنين عدم برخورداري 
از مسيري ويژه براي رفت و آمد اتوبوس ها بيش از 
80درصد از اهالي بندرعباس ناچارند براي تردد از 

خودروهاي شخصي استفاده كنند!  
با توجه ب��ه جمعي��ت ش��ناور موجود در ش��هر 
بندرعباس تعداد 300دستگاه اتوبوس براي پاسخ 
به نياز شهروندان برآورد ش��ده است در حالي كه 
تنها 80 اتوبوس درون شهري در 38 خط شهري 
و حومه بندرعباس فعال است!   مديرعامل سازمان 
اتوبوس��راني بندرعباس در اين خصوص گفت: با 
توجه به اهميت رفع مشكل سيستم حمل و نقل 
در شهر بندرعباس، در دور سوم سفر هيئت دولت 
به هرمزگان يكي از مصوبات به افزايش 60 دستگاه 
اتوبوس به ناوگان شهري بندرعباس اختصاص يافت 
اما از آن زمان تاكنون فقط 9 دستگاه وارد چرخه 

حمل و نقل عمومي شهر بندرعباس شده است!
محمدرضا حمزه پور با اش��اره به شرايط موجود و 
عمل نكردن برخي شركت هاي خودروساز به وعده 
ساخت اتوبوس هاي ش��هري يكي از راهكارهاي 
فعلي را بازسازي اتوبوس هاي قديمي عنوان كرد.  
ضعف سيستم حمل و نقل عمومي شايد به عنوان 
يكي از دلايل عمده ترافيك و شلوغي خيابان هاي 
بندرعباس باشد اما نبود مسير زيرگذر و روگذر در 
شهر، گذرگاه ها و خيابان هاي قديمي و كم عرض 
و نامناسب با ترافيك روز، فرهنگ ضعيف رانندگي 
و قرار گرفتن مراكز خريد و بازار در مركز ش��هر از 
جمله مواردي است كه در چند سال اخير وضعيت 

تردد در شهر را غير قابل تحمل كرده است!
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توزيع اعتبار در روستاهاي فيروزكوه 
 بخشدار مركزي شهرس�تان فيروزكوه از 

خبرنگارجوان
     دماوند

توزيع 150 ميليارد ريال اعتبار در روستاهاي 
بخش طي دو سال گذشته خبر داد. 

ابوالفضل زماني نژاد با بيان اينكه در س��ال 92 هيچ اعتباري از س��وي 
كميته برنامه ريزي شهرس��تان به روستاهاي بخش مركزي تخصيص 
نيافت، گفت: به رغم اين موضوع با درايت فرمانداري و استفاده از منابع 
داخلي، در 25 روستاي منطقه پروژه هايي به ارزش حداقل 50 تا 1500 
ميليون ريال اجرا شده است. وي با اشاره به برگزاري كلاس آموزشي 
براي دهياران و اعضاي شوراي اس��لامي بخش افزود: براي نخستين 
بار شوراي اداري روستاهاي بخش متش��كل از دهيار، اعضاي شوراي 
اسلامي، آبيار، گازبان، روحاني و اعضاي هيئت امناي روستا برگزار شد.  
زماني نژاد تشكيل كميته امنيتي در بخش را از جمله تصميمات اخير 
شوراي تامين شهرستان برشمرد و گفت: اجراي طرح نگهبان محله و 
نصب دوربين هاي امنيتي در گلوگاه هاي روس��تاهاي خالي از سكنه 
به خصوص در زمس��تان، با هماهنگي پليس امنيت در اين كميته ها 
مصوب و اجرايي ش��ده است.  بخشدار مركزي شهرس��تان فيروزكوه 
افزود: جليزجند، هرانده، خمده، امين آباد، حصاربن و س��يمين دشت 
روس��تاهاي هدف گردشگري شهرستان هس��تند كه زيرساخت هاي 
لازم جل��ب و جذب و خدمت رس��اني به گردش��گران در آنها در حال 
اجراست.  وي از احداث يك مجتمع گردشگري در روستاي امين آباد 
از سوي بخش خصوصي خبر داد و گفت: در اين سايت تفريحي كه در 
سطح خاورميانه كم نظير است پارك آبي سرپوشيده، شهربازي، فضاي 
تفريحي ك��ودكان و تله كابين پيش بيني ش��ده ك��ه مي تواند تحولي 
شگرف در اقتصاد منطقه ايجاد كند.  زماني نژاد در خاتمه تشكيل تعاوني 

دهياري ها را حركتي مهم در بخش مركزي شهرستان برشمرد. 

 خشكيدگي گياهان جنگلي 
استان چهارمحال و بختياري

 معاون فني اداره كل منابع طبيعي و 

خبرنگارجوان
    چهارمحال و بختياري

آبخيزداري چهارمحال و بختياري از 
اج�راي ط�رح تحقيقاتي بررس�ي 
عوامل مؤث�ر بر خش�كيدگي گونه ه�اي گياهي جنگلي اس�تان 

چهارمحال و بختياري خبر داد. 
علي محمد محمدي با بيان اينكه 20 هزار هكت��ار از جنگل هاي اين 
استان خشك شده است و در گونه هاي مرتعي نظير گون نيز 200 هزار 
هكتار از زمين ها خشك شده است، گفت:طرح تحقيقاتي بررسي عوامل 
مؤثر بر خشكيدگي اين گونه ها با همكاري مركزتحقيقات منابع طبيعي 

استان و واحد حفاظت و گياهپزشكي اين اداره كل در حال اجراست. 
وي ادامه داد: درختان بلوط به عارضه خش��كيدگي دچار ش��ده اند و 
كوچ��ك و ريزماندن برگ ها، ريزش��دن ميوه بلوط، ري��زش برگ ها و 
خشكيدگي كامل تاج و در نهايت خشك شدن كامل درخت از عوارض 
اين بيماري اس��ت.  معاون فني اداره كل منابع طبيعي و آبخيزداري 
چهارمحال و بختياري با بيان اينكه گس��ترش اين پديده در جنگل ها 
و مراتع به بروز خطرهاي زيست محيطي منجر مي شود و با تداوم آن 
و نابودي تنوع گياهي، تنوع زيستي و جانوري چهارمحال و بختياري 
نيز از بين مي رود، افزود: گسترش اين پديده وافزايش بيابان زايي آفات 
جنگلي به اراضي كشاورزي هجوم آورده و سلامت موادغذايي به خطر 
مي افتد.  محمدي هدف از اجراي طرح را اجراي عمليات هاي بهداشتي 
و پاكس��ازي جنگل از پايه هاي آلوده و دچار خش��كيدگي بيان كرد و 
گفت: مقرر شده ضمن بازديد از مناطق دچار خشكيدگي يك منطقه 
نمونه با رويكرد انجام برش هاي بهداشتي و اجراي كار تحقيقي پيرامون 

موضوع صورت پذيرد. 

اجراي ۱۶۲ پروژه عمراني شهرداري اهواز  
شهردار اهواز از اجراي 1۶۲ پروژه عمراني تا پايان 

خبرنگارجوان
     خوزستان

س�ال خبر داد و گفت: تكميل خيابان س�لمان 
فارسي )نادري( از مهم ترين اين پروژه هاست. 

سيدخلف موس��وي با بيان اينكه زيرگذر ش��ريعتي و پهلوان از ديگر 
طرح هاي عمراني مهم شهرس��تان اهواز به ش��مار مي روند گفت: فقر 
فضاي سبز در اهواز به مراتب مشهود است و از همه مردم تقاضا داريم كه 
در اين خصوص با شهرداري مشاركت كنند.  شهردار اهواز با بيان اينكه 
مهم ترين برنامه كاري ما براي ش��هر اهواز اجراي طرح جامع كمربند 
سبز است ادامه داد: فاز نخست اين طرح كه 7 هزار هكتار است اجرا شده 
و در اكنون به دنبال اجراي فاز بعدي اين طرح هستيم.  اين مسئول از 
اجراي 162 پروژه عمراني تا پايان سال خبر داد و گفت: تكميل خيابان 
سلمان فارسي )نادري( و زيرگذر خيابان شريعتي و پهلوان از مهم ترين 
اين پروژه ها هستند.  موس��وي همچنين به برنامه سفر به كشور چين 
اش��اره كرد و گفت: به منظور بازديد از متروي كشور چين سفر به اين 

كشور در برنامه شهرداري اهواز قرار گرفته است. 

اولين همايش ورزش شهروندي در يزد 
مديرعامل سازمان فرهنگي ورزشي شهرداري 
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يزد از برگزاري اولين همايش ورزش شهروندي 
در دي ماه سال جاري در سالن فرهنگسراي 
شهرداري يزد با هدف هم افزايي و همفكري همه دستگاه هاي متولي 

ورزش در استان يزد خبرداد. 
سيدحس��ن حس��يني از اهداف برگزاري اي��ن همايش را شناس��ايي 
ظرفيت هاي دستگاه هاي موجود براي ارتقاي ورزش شهر يزد اعلام كرد و 
افزود: با توجه به فضاهاي موجود در اختيار شهرداري اعم از ورزشگاه ها و 
پارك ها مي توان اقدامات خوبي براي توسعه ورزش انجام داد كه اميدواريم 
اين همايش قدم مثبتي در بهره گيري مناسب از امكانات، ظرفيت ها و 
شرايط در ورزش هاي قهرماني و همگاني را فراهم كند.  وي برگزاري جام 
فوتسال شهداي شهرداري را در آذرماه و همچنين تجهيز محلات شهر 
يزد به وسايل ورزشي را از اقدامات اخير سازمان در حوزه ورزش نام برد و 
گفت: رويكرد سازمان مشاركت همه دستگاه ها و سوق دادن كمك هاي 

خيرين در ساخت مجموعه هاي ورزشي است. 

ساحلي كه براي بندر مشكل زا شده است
بندرعباس همچنان غرق در مشكلات گذشته است

 استاندار اصفهان در نشست خبري خود با اصحاب رسانه، اولين وظيفه 
مسئولان استان را برنامه ريزي براي كاهش نرخ بيكاري دانست. 

رسول زرگرپور در اين نشست گزارش عملكرد 80 روزه مديريت استان 
را در حوزه هاي مختلف سياسي، اقتصادي، اجتماعي، عمراني و فرهنگي 
تش��ريح كرد.  وي وضع آلودگي هواي ش��هر اصفهان را نگران كننده 
توصيف كرد و گفت: 70 درصد آلودگي مربوط به خودرو هاي شخصي 
اس��ت كه علاوه بر نظارت دقيق بر معاينه فن��ي خودرو ها بايد ناوگان 
حمل و نقل عمومي نيز تقويت شود.  زرگر پور افزود: در بحث آلودگي 
هوا بعضي رسانه ها اين موضوع را به استانداري مرتبط كردند در حالي 
كه همه مي دانند سازمان محيط زيس��ت مرجع قانوني در اين بخش 
است و نظر فني و كارشناسي را اين سازمان بايد اعلام كند و استانداري 
فقط اين اختيار را دارد كه در زمان تشديد آلودگي شهر جلسه مديريت 
بحران را تشكيل دهد.  وي با بيان اينكه 10 درصد آلودگي مربوط به 
كارخانجات است، گفت: نيروگاه هاي استان اصفهان عامل 20 درصد 
آلودگي شهر اصفهان هستند كه به خاطر كمبود گاز از سوخت مازوت 
استفاده مي كنند.  اس��تاندار اصفهان نويد داد كه طرح جامع كاهش 
آلودگي هوا از ماه آينده در اصفهان اجرا خواهد شد.  وي با اشاره به اينكه 
استان اصفهان به رغم اينكه صنعتي ترين استان كشور به شمار مي آيد 
نرخ بيكاري آن بالا است، گفت: اين امر بايد در قالب كميته هاي اشتغال 

مورد بررسي قرار گيرد.
  كميته اشتغال فعال مي شود

استاندار اصفهان ادامه داد: در كنار كاهش نرخ بيكاري بايد در جهت 
افزايش نرخ اشتغال نيز گام برداريم.  وي تصريح كرد: كميته اشتغال 
را در استان در راستاي رس��يدگي به وضعيت اشتغال فعال كرده ايم و 
جلساتي را در راس��تاي رفع مبادي س��رمايه گذاري با اتاق داشته ايم.  
زرگرپور با اشاره به اينكه در حال حاضر 135 هزار نفر مهاجر از مناطق 
مختلف در استان اصفهان سكونت دارند، گفت: شواهد موجود گوياي 
آن است كه سرمايه از اس��تان خارج مي ش��ود.  وي در ادامه به تعداد 
شهرداري هاي واقع در اس��تان اصفهان نيز اش��اره كرد و افزود: 105 
شهرداري در سطح استان داريم كه 85 درصد جمعيت استان اصفهان 
را نيز تش��كيل مي دهند و در اين مورد استان اصفهان در سطح كشور 
بيشترين درصد جمعيت شهرنشين را داراست.  زرگرپور ادامه داد: از 
105 شهرداري موجود در اصفهان 103 شهردار مشخص و تعدادي از 
شهرداران منصوب ش��ده اند.  وي با تأكيد بر اينكه دو شهرداري ديگر 
هستند هنوز شوراها نتوانسته اند شهردار خود را معرفي كنند تصريح 
كرد: ش��هرداران بيش از 95 ش��هرداري در اس��تان منصوب شده اند.  
استاندار اصفهان با اشاره به اينكه انتخاب شهرداران در استان در يك 
روند معقولي صورت گرفته است اضافه كرد: كمتر از 10 درصد خطا در 

زمينه انتخاب شهرداران استان وجود داشته است. 

 كاهش نرخ بيكاري دراصفهان 
اولين وظيفه مسئولان استان

 آغاز عمليات احداث مترو اسلامشهر
 در انتظار تخصيص اعتبار

تأمين آب شرب بوشهر از استان هاي همجوار 
مدير روابط عمومي و امور بين  الملل ش�ركت مهندسي آب و فاضلاب 

خبرنگارجوان
      بوشهر 

كشور در جمع مديران شركت آب و فاضلاب استان بوشهر از تامين آب 
شرب مصرفي استان بوشهر از استان هاي همجوار خبر داد. 

احد جاوداني با اشاره به اينكه لازم است مشتركين صرفه جويي بيشتري كنند در خصوص نقش رسانه ها در 
نهادينه كردن فرهنگ مصرف آب گفت: از رسانه ها 
مي خواهم در نهادينه كردن فرهنگ درست مصرف 
كردن آب شرب در جامعه تلاش كنند تا در مواقع 
بحراني دچار چالش نشويم.  وي با بيان اينكه بخش 
كشاورزي بيشترين مصرف آب را دارد، افزود: بيش 
از 95 درصد آب توليدي صرف طرح هاي كشاورزي 
مي ش��ود و تنها 5 درصد صرف آب شرب مي شود.  
جاوداني بر استفاده كشاورزان از روش آبياري تحت 
فشار تأكيد كرد و گفت: با استفاده از روش آبياري 
تحت فشار، مشكل عمده آب بخش كشاورزي مرتفع 
مي شود.  وي با اشاره به مصرف سرانه آب هر نفر در 
شبانه روز تأكيد كرد: حداكثر مصرف بايد 150 ليتر 

براي هر نفر باشد؛ در حالي كه مصرف در كشور به طور متوسط 250 ليتر است اين در حالي است كه در 
كشورهاي پرآب مانند هلند ميزان مصرف 100 ليتر است.  مدير روابط عمومي و امور بين  الملل شركت 
مهندسي آب و فاضلاب كشور در پايان بر پرهيز از زياده روي در مصرف آب تأكيد كرد و افزود: اگر 20 درصد 

آب مصرفي صرفه جويي شود، مشكل كم آبي در كشور براي هميشه برطرف مي شود. 

سرانه مصرف آب در استان، ۲35 ليتر در شبانه روز
مدير عامل شركت آب و فاضلاب استان مركزي سرانه مصرف آب در 

خبرنگارجوان
   مركزي

استان مركزي۲35 ليتر در شبانه روز اعلام كرد. 
عبدالرضا خليلي با اش��اره به وضعيت آب در اس��تان و محدوديت منابع 
آبي طي خشكسالي هاي اخير در كش��ور گفت: وضعيت بارندگي در كشور ايران يك سوم متوسط 
بارندگي در جهان است با اين وجود سرانه مصرف 
آب در دنيا 150 ليتر در ش��بانه روز و در اس��تان 
مركزي 235 ليتر در ش��بانه روز است كه با توجه 
به اينكه كش��ور ما و همچنين استان مركزي در 
منطقه خشك و نيمه خشك كره زمين واقع شده، 
بايستي توجه بيش��تري به مديريت مصرف آب 
ش��ود.   وي با بيان اينكه هزينه دريافتي بابت آب 
بها از مشتركين بس��يار كمتر از قيمت تمام شده 
آب مي باشد افزود: قيمت تمام شده آب در استان 
با توجه به فاصله منابع آبي با شهرها كه بين 80 
تا 200 كيلومتر مي باش��د در حدود 875 تومان 
است در صورتي كه هزينه دريافتي از مشتركين 
در بخش خانگي بابت هر متر مكعب آب 130 تومان مي باشد.   خليلي ادامه داد: نزديك به صددرصد 
جمعيت شهري استان تحت پوشش خدمات آب قرار دارند و با آبرساني به دو محله در شهرهاي اراك 
و ساوه كه در حاشيه شهرها واقع شده اند و آبرساني به آنها در دست اقدام است به زودي اين رقم به 

صد درصد خواهد رسيد. 

با وجود اينكه بندرعباس به عنوان يكي از ش�هرهاي س�احلي كش�ور 
پتانسيل هاي فراواني در زمينه گردشگري دارد و در فصل هاي مختلف 
سال ميزبان مهمانان و گردش�گران داخلي و خارجي است اما متأسفانه 
هنوز هم متناسب با ظرفيت هاي خود پيشرفت نكرده و در اكثر مناطق 
شهرنبود خدمات شهري به وضوح به چش�م مي خورد. كمبود امكانات 
و فراه�م نبودن زيرس�اخت هاي زندگي ش�هري در نقطه ب�ه نقطه اين 

شهر سبب ش�ده حتي برخي از مس�ئولان نيز خود ش�رايط موجود در 
اين ش�هر را اجحاف روش�ني در حق اهالي آن بدانند. تا آنجا كه چندي 
پيش اس�تاندار هرمزگان در بازديد از برخي محلات شهر بندرعباس با 
مشاهده وضعيت نامناسب بس�ياري از محلات، خدمات شهري محلات 
بندرعباس را در شأن س�اكنان مركز استان ندانس�ت و اذعان كرد اين 
شهر در مقايس�ه با مراكز اس�تان هاي ديگر خيلي محروم مانده است. 

مريم احمدي 
  گزارش يك

عمليات احداث مترو اسلامشهر و اتصال به خط 3 مترو تهران، منتظر 
تخصيص و تأمين اعتبارات لازم از سوي دولت است. 

سرپرست شهرداري اسلامشهر با اعلام اين مطلب گفت: براي احداث 
مترو اسلامشهر، در امتداد خط 3 مترو تهران، قرار است بالغ بر 4000 
ميليارد ريال اعتبار از س��وي دولت اختصاص داده شود كه طي سال 
گذشته و امسال مبلغي كمتر از150 ميليارد ريال تخصيص يافته كه 
صرف انجام مطالعات فاز اول و دوم ش��ده اس��ت.  محمدنجاتي افزود: 
براساس مصوبه شوراي عالي ترافيك مقرر گرديد كه مترو اسلامشهر به 
طول 13 كيلومتر و با ايجاد6 ايستگاه از تقاطع بزرگراه آزادگان با محور 
آيت الله سعيدي آغاز و تا ميدان قائم و طي چهار سال احداث شود كه 
در س��ال 91 مبادله موافقتنامه آن انجام شد، ولي متأسفانه تخصيص 
اعتبارات لازم اين طرح در بودجه سال 92 تحقق نيافت. وي ادامه داد: 
با توجه به اينكه روزانه بالغ بر 120 هزارس��فر در هر جهت در مس��ير 
محور آيت الله سعيدي انجام مي ش��ود و تعدادي زيادي از شهروندان 
اسلامشهري براي اشتغال به تهران عزيمت مي نمايند، احداث خط مترو 

مي تواند در كاهش بار ترافيكي اين محور نقش بسزايي داشته باشد. 
   تكذيب تعطيلي پروژه هاي شهرداري اسلامشهر

سرپرست شهرداري اسلامشهر، در بخش ديگري از سخنان خود گفت: 
كارهاي عمراني شهرداري اسلامش��هر در حال انجام است و تعطيلي 
پروژه هاي شهرداري شايعه و كذب مي باشد، در حال حاضر50 درصد 
پروژه هاي شهرداري بيش از 60 درصد پيشرفت فيزيكي داشته است. 
 نجاتي افزود: به دليل اينكه قرارداد پيمانكاران دير به آنها ابلاغ شده و 
با توجه به شرايط حاكم بر كشور و ركود اقتصادي در جامعه به ويژه در 
بخش ساختمان و مشكلات مالي شهرداري ها، سعي خواهد شد تا پايان 

سال، باقي مانده طرح ها به سرانجام برسد.
  وي با اش��اره به اينكه انتخاب پيمانكاران و عقد قراردادهاي عمراني 
شهرداري براساس بودجه مصوب شوراي اسلامي شهر و در شش ماه 
نخست س��ال جاري انجام پذيرفته گفت: پيگيري و ادامه روند انجام 
كارها صورت مي گيرد.  سرپرست ش��هرداري اسلامشهر گفت: براي 
تعريض خيابان ها و معاب��ر 160 ميليارد ري��ال در بودجه پيش بيني 
گرديده كه تاكنون 60 ميليارد ريال آن از محل درآمدهاي شهرداري 
تأمين شده و 100 ميليارد ريال آن نيز از محل تسهيلات بانكي مي باشد 

كه اميدوارم به زودي تحقق يابد. 
  نجاتي تأكيد كرد: تعريض خيابان شهيد حافظ جعفري و 24 متري 
كنار گذر ش��مالي ش��هر اسلامش��هر، در اولويت طرح ه��اي عمراني 
شهرداري مي باشد كه متأسفانه در خيابان حافظ تعداد اندكي از مالكان 
اين املاك به توافق نرسيده اند و به زودي با رفع مشكلات قانوني آنها 
شاهد تملك آنها و تعريض اين معبر از تقاطع گل ها تا خيابان زرافشان 

خواهيم بود.  

بيش از نيمي از مناطق شهر بندرعباس 
فاض�لاب ن�دارد و آب فاضلاب ه�اي 
ش�هري از طريق جوي و كانال كشي به 
خليج فارس مي ريزد. البته كانال هايي 
كه از معابر اصل�ي و از ميان خيابان هاي 
ش�هر مي گ�ذرد و مش�اهده آلودگي و 
استش�مام ب�وي ب�د آن ب�ه منظ�ره 
هميش�گي ش�هر تبديل ش�ده اس�ت


